Quebec 4-H Provincial and General Activity Policies
As adopted by the Board of Directors February 6, 2009
Policy: All 4-H participants (members, organizers, staff, volunteers) are responsible for the safety of participants as well as their physical, emotional and mental well being at the 4-H activities.

Policy: All 4-H staff, leaders and chaperones will complete the process defined in the Quebec 4-H Volunteer Screening Policies.

STAFF:

· Responsible for clearly communicating all rules and regulations at the beginning of all provincial activities.

· Must be available during provincial and jointly organized activities for decision-making purposes. 

· Always have emergency numbers and medical release forms on hand, be aware of nearby medical facilities.

· Ensure rules and regulations are followed and take disciplinary action if needed. Notify parents and Board of Directors in severe cases.

CHAPERONES:

· Must be approved by the Executive Director, Executive Committee and/or the Organizers of the activity.

· For National programs and activities must meet the age limits and requirements established by the Canadian 4-H Council.

· For Provincial programs and activities must be a minimum of 16 years of age.  At least one chaperone or staff person at the activity should be the age of majority.

· Must be available for the duration of the event unless special arrangements have been made with the Executive Director in advance.

· If ill and unable to attend any portion of the activity, arrange for another chaperone to take responsibility for your wards, and report this to the Executive Director.

· Participate in program activities as needed.

· Should be identified and accessible to 4-H participants and staff.  Coordinates for where the chaperone is staying and cell phone number if applicable should be provided to their wards as well as provincial staff so that the chaperone may be contacted between structured activities if the need arises.

· Should be able to verify the whereabouts of their wards when called upon.

· Should assist and support staff in decision-making and implementation, except in cases involving conflict of interest.

· Shall be aware of and follow provincial policies and procedures as well as those for the given activity and communicate them to participants as needed.

· Maintain control that is acceptable to the event.

· Manage and work to resolve conflicts among youth.

· Shall endeavour to remediate to the best of their abilities situations where rules were not followed and shall inform staff of these situations. 
· Should report emergencies and any conduct issues to Executive Director. 

· Should be supportive of each and every youth.

· Should act as a positive role model at all times with all participants.

· Keep confidential and sensitive information confidential. Protect the integrity of the people concerned.

· Each club must have at least one chaperone, preferably who is not a participant, present at Provincial Rally. 

Policy: Possession and/or use of alcoholic beverages by participants is forbidden. This policy also applies to participants and chaperones who are of legal age.

Disciplinary Action:

· If alcohol is found, the offender will be asked to dispose of it in the presence of at least two organizers/chaperones.

· Participants will be expelled (without reimbursement) from the activity and suspended from attending the following year.

· The participant’s parent or legal guardian will be contacted if the participant is not of legal age.

Policy: Possession and/or use of illegal drugs or inhalants is forbidden.

Disciplinary Action:

· The police may be contacted and/or the offender will be asked to dispose of it in the presence of at least two organizers/chaperones.

· Participants will be expelled (without reimbursement) from the activity and suspended from attending the following year.

· The participant’s parent or legal guardian will be contacted if the participant is not of legal age.

Policy: Smoking during formal sessions is not permitted, nor is it permitted in barns or arenas being used at the time. Smoking will be permitted in designated areas for those of legal age, during free time only.
Politiques pour activités provincial et 

Générale de Quebec 4-H
Politique: Tous les participants 4-H (membres, organisateurs, personnel, bénévoles) sont responsable de la sécurité des participants ainsi que de leur bien-être physique, émotionnel et mental durant les activités 4-H.

Politique : Tous les employées, leaders et accompagnateurs/trices de 4-H doit compléter le processus définit dans les Politiques de Vérifications des bénévoles de Quebec 4-H.
PERSONNEL:

·  Responsable de communiquer clairement tous les règlements au début de toutes les activités provinciales. 

·  Doit être disponible pour prendre des décision durant les activités provinciales ou conjointement organisées. 

·  Doit toujours avoir disponible les numéros d’urgence et les formulaires de permission de traitement et renonciation des participants.

·  S’assurer que les règles sont suivis et doit prendre des mesures disciplinaires si nécessaires. Aviser les parents et le conseil d’administration pour les cas graves. 

 

ACOMMPAGNATEURS/TRICES:

·  Doit être approuvé par le Directeur/trice Exécutif, Comité exécutif et/ou les organisateurs de l’activité. 

·  Pour des programmes et activités Nationaux, doit satisfaire les limites d’âges et conditions établi pas le Conseil des 4-H du Canada.

·  Pour les programmes et activités provincial, doit être âgé de 16 ans ou plus. Au moins un accompagnateur/trice ou employée présent à l’activité doit avoir l’âge majoritaire. 

·  Doit être disponible pour la duré de l’évènement à moins que d’autres dispositions ont été arrangé avec le Directeur/trice exécutif à l’avance.

· Si malade ou ne peut pas être présent à une portion de l’activité, arranger d’avoir un autre accompagnateur/trice pour  prendre responsabilité de vos gardes, et de le rapporter au Directeur/trice exécutif. 

·  Participer dans les activités du programme au besoin. 

·  Doit être identifier et accessible aux participants et employées du 4-H. Doit fournir les coordonnées courante de           l’accompagnateur/trice et numéro cellulaire si disponible à leur gardes tant qu’aux employées provincial pour que        l’accompagnateur/trice puissent être contacté hors des activités structurés si nécessaires.  

·  Devrait être capable de vérifier où ce trouve ces gardes sur demande. 

·  Devrait assister et soutenir les employées dans la prise de décisions et exécution, sauf dans les cas de conflit d’intérêt. 

·  Doit être conscient de et doit respecter les politiques et procédures provincial tant que celles spécifique à l’activité et doit les communiquer aux participants au besoin.

·  Maintien control qui est acceptable à l’événement.

·  Gérer et essayer de résoudre des conflits parmi les jeunes.  

·  Doit essayer de remédier mieux qu’il peut, des situations où que les règlements non pas été respecter et doit informer les employées de ces situations.

·  Devrait reporter des urgences et tout problèmes de comportement au Directeur/trice exécutif.  

·  Devrait offrir un soutien à chaque jeune. 

·  Devrait servir comme modèle à émuler en tout temps avec les participants. 

·  Garder les informations confidentiel et sensible confidentiel. Protéger l’intégrité des personnes concernées. 

·  Chaque cercle doit avoir au moins un accompagnateur/trice, préférablement qui ne participe pas, et qui est présent au   Rallye Provincial. 

 

Politique: La possession et la consommation de boissons alcoolisées par les participants sont interdites. Cette politique     s’applique également aux participants d’âge légal.
Mesure disciplinaire:

· Si de l’alcool est trouvé, on demandera au contrevenant de disposer de l’alcool devant au moins deux organisateurs ou accompagnateurs. 

·  Les participants seront expulsé de l’activité (sans remboursement) et seront suspendus pour l’année suivante. 
·  les parents du participant ou le tuteur légal seront contactés si le participant n'est pas l'âge de la majorité. 

Politique: La possession et la consommation de drogues illégales et d’inhalants sont interdites.
Mesure disciplinaire:

· La police pourra être contacter et on demandera au contrevenant de disposer les drogues devant au moins deux organisateurs ou accompagnateurs.

· Les participants seront expulsé de l’activité (sans Remboursement) et seront suspendus pour l’année suivante.

· Les parents du participant seront contactés si le participant n’a pas l’âge légal.

Politique : Il est interdit de fumer durant les séances officielles ainsi que dans les granges et arènes. Pour ceux d’âge légal, il sera permis de fumer dans les endroits désignés et seulement durant les périodes libres. 

 

  


